

**Praktikum
beim
Yiddish Summer Weimar**



Der Yiddish Summer Weimar (YSW) gilt als eines der wichtigsten und umfangreichsten Festivals für jiddische Kultur weltweit. Jedes Jahr kommen Künstler*innen, Musiker*innen und Wissenschaftler*innen mit Teilnehmenden und Gästen aus der ganzen Welt zusammen, um die jiddische und verwandte Kulturen in Workshops, Jam Sessions und Konzerten gemeinsam zu erleben und zu gestalten. In diesem Jahr liegt der Schwerpunkt des Festivals auf den vielfältigen Verbindungen der jiddischen Musik mit griechisch-türkischen Musikkulturen.

Als Praktikant*in bekommst Du einen Einblick in die Organisation und Durchführung des Festivals. Je nach Deinen Interessen kannst Du das Team des Yiddish Summer Weimar in **verschiedenen Bereichen unterstützen:**

- Support als Artist Buddy
- Betreuung der Workshops
- Assistenz im Back-Office und Projektmanagement
- Mitarbeit an den Infopoints und am Shop
- Verstärkung des Social Media-Teams
- Unterstützung bei Abendveranstaltungen

Wir bieten Dir:

- Teilhabe an lebendiger jüdischer Kultur
- ein diverses, lockeres und offenes Team mit flachen Hierarchien
- den Raum, um eigene Stärken einzubringen und neue Fähigkeiten zu entwickeln
- die Möglichkeit, Teil einer internationalen Community von Kulturschaffenden zu werden
- freien Eintritt zu allen Abendveranstaltungen und inhaltliche Einblicke in Workshops

Wir freuen uns auf offene und flexible Menschen, die gern im Team arbeiten und sich einbringen möchten. Du brauchst keine Erfahrung in der Festival-Arbeit, aber Du solltest bereit sein, Neues zu lernen. Willkommen, aber keine Voraussetzung sind auch Englisch- oder andere Sprachkenntnisse und ein Führerschein.

Sei dabei und gestalte Deinen Praktikumszeitraum flexibel - zur Vorbereitung ab Juni, während des Festivals vom **14. Juli bis 20. August 2022** oder zur Nachbereitung bis Ende August.

Informationen zur Anmeldung und zum Festival findest Du unter www.yiddishsummer.eu/volunteering.

Fragen beantworten wir Dir gerne telefonisch unter 03643/858310
oder per Mail an David Bäcker: volunteers@othermusicacademy.eu



Internships at **Yiddish Summer Weimar**



Yiddish Summer Weimar (YSW) is considered one of the most important and comprehensive festivals in the world for Yiddish and related cultures. Each year, artists, musicians, and scholars come together with participants and guests from around the world to experience and take part in Yiddish and related cultural activities in workshops, jam sessions, and concerts. This year, the festival will focus on the diverse connections of Yiddish music with Greek-Turkish musical cultures.

As an intern you will get an insight into the organization and realization of the festival. Depending on your interests, you can support the Yiddish Summer Weimar team in different areas:

- Support as an artist buddy
- Supporting the workshops
- Assistance in the office and project management
- Assistance at the Info-points and the merch shop
- Reinforcement of the social media team
- Support at evening events

We offer you:

- participation in contemporary, living Jewish culture
- a diverse, relaxed and open team with flat hierarchies
- the space to contribute your own strengths and develop new skills
- the opportunity to become part of an international community of cultural workers
- free admission to all evening events and insights into the content of workshops

We are looking for open-minded and flexible people who like to work in a team and get involved. You don't need any experience in festival work, but you should be willing to learn new things. English or other language skills and a driver's license are welcome, but not prerequisites.

Arrange your internship period flexibly - for preparation starting in June, during the festival from **July 14 to August 20, 2022** or for follow-up until the end of August.

Information about the application and the festival can be found at
www.yiddishsummer.eu/volunteering.

We will be happy to answer your questions
by phone at +49 (0) 3643 858310
or by mail to David Bäcker: volunteers@othermusicacademy.eu

